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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "ELÉG, HA TÖBB GYEREK SZÜLETIK, VAGY EGÉSZSÉGBEN 
FÖL IS KÉNE NEVELNI ŐKET?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Hétről hétre mind több városunkból érkezik jelentés arról, hogy a levegőt szennyező anyagok 
koncentrációja túllépte az egészségügyi határértéket. Szénmonoxid és széndioxid, nitrogénoxidok, 
kéndioxid, ózon és a szálló por a leggyakoribb és az egészségre leginkább veszélyes 
szennyezőanyagok, számtalan akut, de adott esetben krónikussá is válható betegség kiváltói. A 
2019-es State of Global Air jelentés szerint világszerte 20 hónappal rövidebb élettartamra 
számíthatnak a ma született gyermekek – a globális légszennyezettség miatt. 2017-ben minden tíz 
halálozásból egyben közrejátszott a levegőszennyezettség, és ezzel több halálesetet idézett elő, mint
a malária és a közúti balesetek. A levegőszennyezettség különös veszélyt jelent a kisgyermekekre 
nézve, károsíthatja tüdejük fejlődését, ami aztán egész későbbi életükre kihat.

A IV. és a XV. kerület, ahol választókerületem fekszik, különösen szenved emiatt. Az M3-as, a 2/A 
és az M0 autópályák jóvoltából naponta 30 ezer gépkocsi átmenő forgalma és kipufogógáza terheli 
a környéket. Amikor meg külföldi vendég kedvéért lezárják a fél várost, az itteni utcák egész Észak-
Pest számára menekülő útvonalként szolgálnak, a föltorlódó gépkocsioszlopok olykor negyed órán 
át is mozdulatlanul kényszerülnek állni, járó motorjuk viszont belélegezhetetlenné teszi a levegőt.

Mindennek ellenére lényegében nem hallani kormányzati beavatkozásról annak érdekében, hogy 
városainkban a levegő legalább valamelyest közelebb kerüljön a belélegezhetőhöz. Miközben a 
kormány nem kíméli a közpénzt, hogy támogassa a gyermekszülések számának növelését, úgy 
tűnik, a legkevésbé sem fontos neki, hogy a megszületett gyerekekből idővel felnőttek, éspedig 
lehetőleg az egészségügyi ellátórendszernek, ezen belül a tüdőgondozói hálózatnak viszonylag 



kevés munkát adó felnőttek legyenek.

Kérdezem ezért miniszter urat:

Mit tesz a kormány a légszennyezettség, mindenek előtt az ország legrosszabb levegőjű települései 
légszennyezettségének visszaszorítása érdekében? 

Miért hagyják magukra születésük után a nagyvonalú, vagy annak szánt támogatások 
eredményeképpen megszületett gyermekeket? 
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